
Børne- og Undervisningsudvalget

Til: Børne- og undervisningsministeren

Dato: 22. april 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BUU alm. del

Spørgsmål 269

I den politiske aftale ”Fra Folkeskole til Faglært” indgår et initiativ, der skal sikre øget brug

af skolehjem på erhvervsskoler i tyndt befolkede områder. Vil ministeren oplyse, hvordan

dette initiativ hænger dette sammen med Undervisningsministeriets afslag på Campus

Bornholms ansøgning om oprettelse af et skolehjem på Bornholm, og kan ministeren

forestille sig en forsøgsordning, hvor Bornholm får mulighed for at oprette et skolehjem, i

første omgang i en 5-årig periode, med henblik på at afdække behovet på øen, samt virk-

ningen ift. at tiltrække faglært arbejdskraft til øens erhvervsliv, og alternativt, at grundtil-

skuddet til institutioner med skolehjem kan differentieres i forhold til størrelsen af skole-

hjemmet, så oprettelsen af nye skolehjem i tyndt befolkede områder ikke umuliggøres af

minimumskrav til antallet af årselever på skolehjemmet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Juel-Jensen (V).

Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 6. maj 2020.

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Juel.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Anders Kronborg
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